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بازیکن سابق بنفیکا: امسال شرایط برای طارمی خوب پیش نرفت
بازیکن پیشین تیم فوتبال بنفیکا با انتقاد از اظهارات سرمربی پورتو، 
مدیران این باشگاه را مسئول جدایی قریب الوقوع مهاجم تیم ملی ایران 

از قهرمان فصل ۲۲-۲۰۲۱ لیگ پرتغال می داند.
 دیوگو لوئیس مدافع ســابق تیم فوتبــال بنفیکای پرتغال که اکنون 
به عنوان گزارشــگر شــبکه تلویزیونی »TVI« فعالیــت می کند، از 
دفاعیات ســرجیو کونسیسائو ســرمربی پورتو از مهدی طارمی انتقاد 
کرد و اظهار داشــت: در روزهای اخیر ندیدم کسی به طارمی توهین 

یا بی احترامی کرده باشد. من متوجه این بخش از اظهارات کونسیسائو 
نمی شوم.وی در ادامه تصریح کرد: سرمربی پورتو برای اولین بار در این 
باره صحبت کرد و گفت هوادارانی که قبلًا با گل های طارمی جشــن 
می گرفتند، حالا نمی توانند او را فراموش کنند. این یک پیام داخلی بود 
و به نظر می رسد درباره یک نفر داخل باشگاه صحبت می کند. در قبال 
اینکه طارمی شش ماه پیش از پایان قرارداد خودش از پورتو جدا شود و 
قراردادش را تمدید نکند، چه کسی مسئولیت دارد؟ مدافع پیشین بنفیکا 

با بیان اینکه کونسیسائو مسئول جدایی مهاجم ایرانی پورتو محسوب 
نمی شود، گفت: مدیریت باشــگاه پورتو که توانایی مالی لازم را برای 
تمدید قرارداد طارمی ندارد، مسئول این اتفاق است. این بازیکن با پورتو 
قرارداد دارد و باید با تمام وجود برای موفقیت تیمش تلاش کند؛ کاری 
که الان هم انجام می دهد. امسال شرایط برای او خوب پیش نرفت، اما 
تنها طارمی با این وضعیت مواجه نبود. پورتو بازیکنان مهمی را از دست 

داده است و نمی تواند بازی همیشگی خود را ارائه کند.

ورزشی

اطلاع رسانیخبر

کاتاروی کشــورمان تأکید کرد تا زمانی که فدراســیون کاراته 
بــه قول های خود عمل نکنــد، آنها فقط در بخش باشــگاهی 
فعالیت خواهند کرد. ابوالفضل شــهرجردی در خصوص حضور 
در رقابت هــای لیگ برتر کاراته پس از غیبــت در انتخابی تیم 
ملی اظهار داشت: بعد از مسابقات قهرمانی آسیا در مالزی که در 
بخش انفرادی و تیمی موفق به کســب عنوان شدیم، فدراسیون 
به صورت مرتب و حتی تا قبل از مشخص شدن نفرات اعزامی، 
قول حضور در بازی های آســیایی را به ما داد. متأسفانه با وجود 
قول هایی که به ما دادند این اتفاق نیفتاد تا در بازی های آسیایی 

هانگژو حضور نداشته باشیم.
وی اضافه کرد: در سال های گذشته همیشه گفته ایم کومیته ما 
روی ســکو و شانس مدال طلا است، اما در بازی های آسیایی از 
4 سهمیه موفق به کسب یک مدال طلا شدیم. صحبت ما همین 
بود که اگر تعارف کنار بگذاریم، نسبت به گذشته مدال آوری کاتا 
بهتر بوده اســت. درست است که طلا کسب نکردیم، اما از 4،5 
سال پیش همیشه در مسابقات مختلف در بخش انفرادی و تیمی 
روی سکو بودیم. در نهایت با وجود تمام قول هایی که به ما داده 

شد اعزام نشدیم که برای ما مثل یک سقوط آزاد بود.
ملی پوش پیشــین کاتا یادآور شــد: بعد از مشخص شدن عدم 
اعــزام  پیگیری کردیم و فدراســیون گفت صلاح کاراته در این 
تصمیم بود و کومیته بهتر می تواند مدال آوری کند که این اتفاق 
نیفتاد. این در حالی است که در بازی های آسیایی در بخش کاتا 
افرادی به فینال رســیدند که در قهرمانی آسیا با اختلاف مغلوب 
ما شــدند. تیم ماکائو در بخش انفرادی و تیمی در قهرمانی آسیا 
به ما باخته بود، اما در هانگژو فینالیســت شــد. حداقل با حضور 
در بازی های آسیایی شــانس کسب دو مدال نقره را داشتیم که 

می توانست زندگی ما را تغییر بدهد.
شهرجردی گفت: با رئیس فدراســیون جلسه داشتیم و مجدداً 
قرار شــد پاداش مدال برنز بازی های آســیایی را تا پایان سال 
بــه ما بدهند که هنوز این قول اجرایی نشــده اســت. این تیم 
علی رغم شایســتگی و پتانســیلی که برای ادامه دادن دارد، از 

لحاظ انگیزشی در قعر است.
وی در خصوص برنامه های اعضای تیم کاتای اراک برای آینده 

گفت: منتظر عملی شدن قول و نگاه فدراسیون هستیم. اگر این 
اتفاق بیفتد ادامه خواهیــم داد، در غیر این صورت تنها در لیگ 
مســابقه خواهیم داد تا به واســطه آن درآمدی کسب و بتوانیم 
زندگی خــود را ادامه دهیم. از کاراته زده نشــده ایم و همچنان 
انگیزه داریم و این موضوع را در کنار تیم دانشــگاه آزاد پرقدرت 
نشــان دادیم. دانشگاه آزاد به قول و تعهدات خود عملی کرده و 
ما نیز با انگیزه و تمام قدرت در کنار تیم هســتیم تا دانشگاه آزاد 

قهرمان شود.
ملی پوش پیشــین کاتا در خصوص تبعات ناامیدی اعضای این 

تیم در کاتای کشــور گفت: وقتی ما بی انگیزه شویم، پشت سر 
ما کاتا نابود خواهد شــد و می توانید این را مشاهده کنید. وقتی 
به نفرات اول و دوم بها بدهند، نتیجه آن را در پشــتوانه خواهند 
دید. وقتی حق تیم ما ضایع شــود حتی با وجود اعزام نفرات تیم 
دوم به مسابقات جهانی دیگر انگیزه ای برای کاتاروها نمی ماند. 
فدراســیون کاراته تیم اول خود که هنوز پتانســیل مدال آوری 
در آوردگاه هــای جهانی و آســیایی دارد را رها کرده و فقط قول 

می دهد که نتیجه آن بی انگیزگی ما است.
شــهرجردی در پاسخ به این سؤال که عدم حضور در مسابقات 

و کورس رقابت باعث خواهد شــد کار سختی برای پس گیری 
جایگاه خود در تیم ملی داشته باشند، تصریح کرد: دقیقاً همینطور 
است. وقتی یک بازیکن انگیزه نداشته باشد در تمرین و مسابقه 
دادنش تأثیر خواهد داشت. انگیزه ادامه دادن راه چیز الکی نیست 
کــه آن را کنــار بگذارم و فرق هایی که بین مــا و کومیته قائل 
شــدند را نادیده بگیرم و تمرین کنم. هر موقع می خواهم تمرین 
را شروع کنم قول های عملی نشــده فدراسیون جلوی چشمانم 

ظاهر می شود.
وی در خصوص اینکه برخی از کارشناسان اعتقاد دارند ظرفیت 

تیــم اراک در حد همین مدال برنز اســت و فدراســیون باید به 
دیگر تیم ها توجه داشته باشد، گفت: به نکته خوبی اشاره کردید. 
ظرفیت این تیم تا اینجای کار فقط خود و مربی اش بوده اســت. 
اگــر جایی برای ما اردو گذاشــتند، اعزام زیــادی انجام دادند و 
مانند کومیته توجه  داشتند، حرف دوستان درست بود. چه کاشتیم 
که برداشــت کنیم؟ اردوی کاتا در کبگانیان اســت و کومیته در 
انقلاب تمرین می کند و این نشــان دهنده فاصله ها است که ما 

را بی انگیزه می کند.
دارنده مدال نقره انفرادی آسیا تأکید کرد: این تیم اگر پتانسیل 
و ظرفیت نداشــت، سوم جهان نمی شد و در کشورهای اسلامی 
مدال کســب نمی کرد. این تیم از ۱4 رویــداد اعزامی موفق به 
کسب ۱3 مدال شده است. در بخش انفرادی زمانی که با انگیزه 
بــودم، ژاپنی نبود که برابر من بتواند برنده باشــد، اما رفته رفته 
وقتی ایــن فاصله ها را دیدم انگیزه های خود را از دســت دادم. 

چگونه می شود یک تیم را فقط 3 یا 4 نفره نگه داشت؟
شــهرجردی در خصوص اینکه در این مدت ارتباطی با نکوفر 
مدیر فنی تیم ملی کاتا داشــتند، گفت: اســتاد نکوفر از اساتید 
بزرگ کاتا اســت و احترام زیادی برای ایشــان قائل هستم. در 
انتخابی پاریس یک دوره افتخار حضور در کنار ایشان را داشتیم 
و خیلی می توانند در کاتا تأثیرگذار باشــند. حضور ایشان حرکت 
جالبی از طرف فدراســیون است، اما به شرطی که ادامه دار باشد. 
ایشــان جویای عدم حضــور ما در انتخابی شــدند و گفتیم اگر 
بی تفاوتی از طرف فدراسیون ادامه دار باشد در انتخابی ها حضور 
نخواهیم داشــت. به یک حدی رسیده ایم که نیاز به دیده شدن 
داریم و احساس می کنیم از طرف فدراسیون نادیده گرفته شدیم 
و حق ما خورده شــده است. تا زمانی که این شرایط در ذهن ما 

حاکم باشد، نمی توانیم خیلی انگیزه داشته باشیم.
وی در خصــوص اینکه بهتر نیســت با تعامل این مشــکلات 
برطرف شــود تا در آینده باعث حسرت نباشد، گفت: خدا شاهد 
اســت اصلًا دوســت ندارم از کاراته فاصله بگیــرم. هنوز خیلی 
دوســت دارم حرفه ای ادامه بدهم، اما یکسری وظایف ما داریم 
و یکسری مســئولیت و ظرفیت نیز طرف مقابل دارد. متأسفانه 

فدراسیون ما را به حال خود رها کرده است.

برای جوانگرایی ۲ آیتم مهم را نداریم؛

مهاجرانی: از بازی اول جام ملت ها 
سؤال برانگیز بودیم

ســرمربی پیشــین تیم ملی فوتبال ایران اعتقاد دارد که 
برای تغییر نســل دو آیتم لازم و مهم وجود ندارد و با این 

شرایط کار دشواری خواهیم داشت.
حشــمت مهاجرانــی در گفت وگــو با خبرنگار ورزشــی 
خبرگــزاری تســنیم در خصوص عملکرد ایــران در جام 
ملت های آســیا ۲۰۲3 اظهار داشــت: نمایش تیم ملی و 
عملکــرد بازیکنان از همان بــازی اول و روی گلی که از 
فلســطین دریافت کردیم، ســؤال برانگیز بود. در آن زمان 
نمی توانســتیم با یک بــازی قضاوت کنیم امــا در ادامه 
دیدیم که تیم نتوانست شایستگی اش را به نمایش بگذارد 

و به طور کلی بالانس نبودیم.
»تیم ملی شایستگی قهرمانی در جام ملت ها را داشت«. 
وی بــا بیان ایــن جمله عنــوان کرد: با وجــود نمایش 
سینوســی بازیکنان و اینکه در یک بــازی عالی بودیم و 
در بــازی بعدی به شــدت ضعیف، اما با توجــه در اختیار 
داشــتن بازیکنــان باتجربــه و تکنیکی می توانســتیم به 
قهرمانی برســیم. با این حال غفلت کردیم و نتوانســتیم 
جبران کنیم. نکته ای که در بازی های تیم ملی به چشــم 
می آمد، موقعیت هــای فراوانی بود کــه بازیکنان ما هدر 
می دادند. اگر بازی نیمه نهایی را ملاک قرار دهیم، دیدیم 
که مهاجمان و بازیکنان ما چند موقعیت گل را از دســت 
دادنــد، اما المعز علی مهاجم قطــر، در یک موقعیت ، گل 

برتری قطر را به ثمر رساند.
ســرمربی پیشین تیم ملی افزود: در عدم نتیجه گیری تیم 
ملی در قطــر، کادرفنی و بازیکنان به یــک اندازه مقصر 
بودنــد. همه اعضای تیم تلاش شــان را انجــام دادند اما 
نتوانســتیم به موفقیت برســیم. باید کادرفنــی تیم ملی 
درباره این موضوع به طور واضح پاســخگو باشــد که چرا 
در جــام ملت ها بالانس نداشــتیم و عملکرد ما روی یک 

نبود. خط 
مهاجرانــی با اشــاره بــه دیــدار چند روز گذشــته اش 
بــا قلعه نویــی در دبی، خاطرنشــان کرد: بیشــتر درباره 
برنامه هــای بلندمدت و کوتاه مدت بــرای جوانگرایی تیم 
ملی صحبت کردیم. باید بدانیم که در فوتبال تغییر نســل 
کار ســاده ای نیســت که با یک برنامه  کوتاه مدت بتوانیم 
کاری انجــام دهیم. باید خیلــی خیلی با فکر و منطق جلو 
برویم، شاید خیلی از بازیکنانی که الان فکر می کنیم باید 

کنار بروند، هنوز به کار ما بیایند.
سرمربی پیشین تیم ملی یادآور شد: ۲ آیتم مهم را برای 
تغییر نسل در تیم ملی در اختیار نداریم. اگر بخواهیم نسل 
جدیدی در تیم ملی داشته باشیم، باید از دل لیگ مان این 
بازیکنــان را به ترکیب تیم ملی اضافــه کنیم اما با توجه 
به کیفیت لیگ برتر، کار خیلی ســختی برای تغییر نســل 
و اضافه کــردن بازیکنان جوان داریم. نــه لیگ منظم و 
مرتبــی داریم و نه آکادمی خیلی قوی و تا این دو مورد را 
اصلاح نکنیم نباید انتظار داشــته باشیم که بازیکنان تازه  

نفس در یک چرخه درســت وارد تیم ملی شوند. 
وی گفــت: بایــد جوانگرایی را از باشــگاه های مان آغاز 
کنیم و همه مربیان و مدیــران باید همکاری کنند، چون 
کار ســاده ای نداریم و باید در این راه صبور باشیم. برای 
ســاختن یک تیم ایده آل و جوان نیاز به یک برنامه ریزی 
خوب داریم. در گذشــته ضعف برنامه ریزی و تشــکیلاتی 
داشــتیم. امیدوارم این مشــکلات را برطــرف و یک تیم 
خــوب را برای جــام جهانی آماده کنیم. فوتبال در آســیا 
پیشــرفت کرده و دیگر مثل گذشته نیست. تیم هایی مانند 
عراق، اردن، سوریه و ... با سرمایه گذاری زیادی که انجام 

داده اند کار ما را بیشــتر از گذشته سخت کرده اند.

 عدم اعزام به هانگژو سقوط آزاد ما بود

شهرجردی: تا زمانی که فدراسیون به قولش عمل نکند بازنمی گردیم


